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PROTOKÓŁ  Nr XXXII/17 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 28 grudnia 2017 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 15 radnych.  

  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1240  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza – burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul – sekretarz  gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – Radca Prawny   UM. 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Monika Żemojtel – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” i ŚŚ „Tafla”, 

• Pani Izabela Helman – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pan Zdzisław Czarnecki – p.o. dyrektor ZUKiO w Bobolicach, 

• Pani Beata Pupin – starszy specjalista pracy socjalnej MGOPS Bobolice.  

 

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Jarosław Bączkowski – Radny Rady Powiatu,    

• Iwona Kot – Chmielewska – referent ds. oświaty.  
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Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas, 

który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 29.11.2017 r.  

3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Sprawozdanie z działalności stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach za 2017 rok. 

5. Sprawozdanie Przewodniczącego z działalności Rady Miejskiej w Bobolicach za 2017 rok. 

6. Uchwalenie budżetu Gminy Bobolice na 2018 r. 

1) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej na 2017 rok; 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały o wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Bobolice na lata 2018-2036; 

3) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości sfinansowania deficytu 

budżetowego wykazanego w projekcie budżetu Gminy Bobolice na 2018 rok;  

4) wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Bobolice na rok 2018;  

5) wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Bobolice na lata 2018-2036, 

5) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bobolice na rok 2018; 

6) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Bobolice na lata 2018-2036;  

7. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2017 rok; 

2) zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2017-2030;  

3) ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1m3 usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu gminy Bobolice;  

4) wskazania wstępnego miejsca lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego na terenie 

miasta Bobolice;  

5)  uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Bobolice na rok 

2018;  

6) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

w Gminie Bobolice na rok 2018;  

7) zmiany Uchwały Nr XXIV/218/17 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 30 marca 2017 r.  

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2017;  
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8) uchylenia uchwały Nr XXXI/274/17 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 listopada 

2017 roku o ustaleniu na rok 2017 planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Bobolice oraz maksymalnej 

kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe  

i zakłady doskonalenia nauczycieli;  

9) ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2018. 

9. Trybuna sołecka. 

10. Trybuna obywatelska. 

11. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

12. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach                          

z dnia 29 listopada 2017 roku.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas stwierdził, że protokół               

z XXXI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 29 listopada 2017 roku był wyłożony 

do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym na 

sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował przyjęcie 

protokołu z XXXI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z XXXI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 
 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.     
 
Sprawozdanie przedstawiła Burmistrz Mieczysława Brzoza:  

(ostatnia sesja 29.11.2017 r.) 

1. Invest in Bobolice - wizyta w Polskiej Agencji Inwestycji i Handlu S.A.  

w Warszawie. 

W związku z sukcesem odniesionym we wdrożeniu projektu PAIiH S.A. "Wzorcowy portal 

internetowy - Invest in Gmina" otrzymaliśmy zaproszenie po odbiór w dniu 13 grudnia br. 

wyróżnienia dla najlepszych gmin uczestniczących w tym projekcie. Skład naszej delegacji - wraz 

ze mną wyróżnienie odebrali przewodniczący Rady Miejskiej w Bobolicach  

p. Marek Golas oraz wiceburmistrz Grażyna Wiater. Strona internetowa Invest in Gmina 

(Bobolice) na portalu urzędu gminy jest pierwszym kontaktem potencjalnego inwestora  
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z lokalną ofertą inwestycyjną. Zawiera odpowiedzi na pytania o potencjale gminy, jej silnych 

stronach, elementach wsparcia i oferowanych do sprzedaży lokalizacjach. Wskazuje osoby 

odpowiedzialne w gminie za opiekę nad przedsiębiorcami i inwestorami. Jest najefektywniejszym 

narzędziem w promocji gminnej oferty inwestycyjnej. Znaleźliśmy się w trójce gmin 

wyróżnionych z całej Polski !! Jak mówi PAIiH  „taka zakładka internetowa powinna się znaleźć 

na stronie internetowej każdego samorządu, starającego się o pozyskanie inwestorów” 

2. Konferencja "Mieszkanie + dziś i jutro". 

Również 14 grudnia br. w Warszawie na zaproszenie Ministra Infrastruktury  

i Budownictwa odbyła się na stadionie "PGE Narodowy" konferencja poświęcona wyzwaniom  

i perspektywą dalszej realizacji programu Mieszkanie+ w ramach Krajowego Zasobu 

Nieruchomości (KZN). W spotkaniu uczestniczyła wiceburmistrz Grażyna Wiater. 

3. Pierwsza działka w SAG sprzedana. 

6 grudnia br. miało miejsce oficjalne podpisanie aktu notarialnego w związku ze sprzedażą 

pierwszej działki o powierzchni ponad 0,5 ha w Strefie Aktywności Gospodarczej  

w Bobolicach przy ul. Kolejowej. Akt w obecności notariusza podpisali kupujący - Państwo 

Izabela i Paweł Misztal oraz sprzedający w imieniu Gminy Bobolice - Burmistrz Bobolic. 

Kupującym życzę pomyślnego zagospodarowania nieruchomości oraz dalszego rozwoju firmy. 

 
4. Spotkanie w sprawie gazyfikacji miasta Bobolice - 20.12.2017 r. 

W dniu 20 grudnia br. na moje zaproszenie odbyło się w urzędzie spotkanie  

z kierownictwem i pracownikami Polskiej Spółki Gazownictwa Oddział Zakład Gazowniczy  

w Koszalinie w sprawie oceny dotychczasowych działań i dalszych planów gazyfikacji miasta 

Bobolice, w tym uzbrojenia w gaz terenów inwestycyjnych zlokalizowanych przy ul. Kolejowej 

(SAG).  

Jak Państwo też zapewne pamiętacie, bo o tym mówiłam kilkakrotnie podjęłam też decyzję  

o zdiagnozowaniu potrzeb mieszkańców miasta dotyczących podłączenia do gazu ziemnego. 

Takie ankiety przeprowadzaliśmy w okresie 2 miesięcy tj. od początku lipca do końca sierpnia 

br. I w podsumowaniu tych działań jakie przeprowadzili pracownicy Urzędu,  PGE po określeniu 

opłacalności inwestycji podjęło decyzję o budowie sieci gazowej ( gazociągu)  w rejonie osiedla. 

Ulice: Traugutta tu najwięcej jest zgłoszeń mieszkańców bo aż 9, Mieszka I (2 zgłoszenia), 

Leśna, Tuwima (2), Kochanowskiego (1)   

Efektem tego jest wydanie przez zakład gazowniczy w Koszalinie - 17 warunków przyłączenia 

do sieci gazowniczej i obecnie jest w trakcie podpisywania stosownych umów przyłączeniowych 
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z właścicielami nieruchomości. Rozbudowa sieci w pierwszej kolejności na osiedlu pozwoli 

doprowadzić sieć o średnicy de 125 mm do naszych terenów inwestycyjnych objętych SAG. 

Rozmowy dotyczyły również gazyfikacji innych części miasta, np. ul. Mickiewicza. 

 
5. Przetargi: 
 
a. „Świadczenie usługi w zakresie dowozu i odwozu uczniów niepełnosprawnych  

z terenu Gminy Bobolice do i z placówek oświatowych” z podziałem na Zadania (części), tj.: 

ZADANIE 1: „Dowóz uczniów niepełnosprawnych z terenu Gminy Bobolice do placówek 

oświatowych na terenie Miasta Koszalina oraz ich odwóz do miejsca zamieszkania w okresie 

od 01 stycznia 2018 r. do 19 czerwca 2019 r.", 

ZADANIE 2: „Dowóz uczniów niepełnosprawnych z terenu Gminy Bobolice do placówki 

oświatowej tj. Ośrodka Rehabilitacyjno – Edukacyjno – Wychowawczego w Bobolicach 

prowadzonego przez Stowarzyszenie na Rzecz Osób Wykluczonych i Zagrożonych 

Wykluczeniem Społecznym "Wspólny Świat" oraz ich odwóz do miejsca zamieszkania  

w okresie od 01 stycznia 2018 r. do 19 czerwca 2019 r. wraz z zapewnieniem opiekuna podczas 

realizacji zadania". 

 

Przetarg ogłoszony został w dniu 19.12.2017 r. Termin składania ofert wyznaczono na dzień 

27.12.2017 r. do godz. 14:00. W dniu 27.12.2017 r. wpłynęły następujące oferty, tj.: 

Zadanie 1: wpłynęła 1 oferta, Usługi transportowe Dariusz Kasprzycki, cena jednostkowa brutto 

za 1 km 4,00 zł. Zamawiający przeznaczył na realizację zadania 1 cenę jednostkową brutto za  

1 km – 4,05 zł brutto. 

Zadanie 2: wpłynęły 2 oferty, obie oferty przewyższają tę kwot6ę, którą założył zamawiający. 

Zamawiający przeznaczył na realizację zadania 2 cenę jednostkową brutto za 1 km – 2,79 zł 

brutto.  

1 ofertę złożyło Stowarzyszenie na Rzecz Osób Wykluczonych i Zagrożonych Wykluczeniem 

Społecznym „Wspólny Świat”, zaoferowana kwota 3,80 brutto za 1 km. 

2 oferta wpłynęła od Dariusza Kasprzyckiego za cenę 3,50 brutto za 1 km. 

Oferty przewyższają cenę jednostkową, oferty są w trakcie oceniania. Temat nie został jeszcze 

rozstrzygnięty    

 

b. Zamówienie pon. 30 tys. euro pn. „Wykonywanie usług geodezyjnych świadczonych na 

rzecz gminy Bobolice”.  
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Oferta złożona przez Usługi Geodezyjno – Kartograficzne „GEO MAJ” Piotr Majtczak, 

Nosówko 16/2, 78 – 200 Białogard. Ceny za poszczególne usługi geodezyjne pozostały na 

niezmienionym poziomie w stosunku do roku poprzedniego. Umowa zostanie zawarta na okres  

1 roku, tj. do 31.12.2018 r. 

 

6. Spotkanie w PGK Koszalin. 

W dniu 20 grudnia br. w siedzibie Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Koszalinie odbyło 

się spotkanie, na którym zostały omówione aktualne kwestie związane z odbiorem odpadów  

z terenu naszej gminy oraz funkcjonowaniem RIPOK-u (Regionalnej Instalacji Przetwarzania 

Odpadów Komunalnych w Sianowie). W spotkaniu gminę reprezentowała wiceburmistrz Grażyna 

Wiater oraz p. Justyna Wolska - inspektor ds. gospodarki odpadami i rolnictwa. 

 
 
7. 100-lecie odzyskania przez Polskę niepodległości. 
 

Został rozstrzygnięty konkurs na logo gminy z okazji przypadającego  

w roku 2018 100 – lecia odzyskania niepodległości przez Polskę. Jury jednogłośnie najwyżej 

oceniło propozycję przesłaną przez p. Gerdę Samoił-Kowalską, która otrzymała główną nagrodę 

w wysokości 500,00 zł. – wręczenie nagrody zwycięzcy nastąpiło 18 grudnia 2017 r. Logo 

będzie obowiązywało m.in. w pismach oficjalnych i nieoficjalnych wysyłanych z naszych 

jednostek przez cały 2018 rok oraz wszystkich innych materiałach promocyjnych, 

uroczystościach, wydarzeniach poprzez organizację których jako Gmina będziemy podkreślać 

wyjątkowość dla nas Polaków roku 2018 – 100 lat niepodległości. 

 
8. Nowa umowa ze schroniskiem dla zwierząt. 

Umowa z obecnym schroniskiem, tj. "Reks" z Kołobrzegu wygasa z dniem 31 grudnia br. 

dlatego też z wyprzedzeniem dokonaliśmy rozpoznania rynku w tym zakresie.  W dniu 21 

grudnia 2017 r. podpisana została nowa umowa na przyjmowanie i opiekę nad bezdomnymi 

psami ze schroniskiem „Animals” w Białogardzie przy ul. Zwycięstwa 58, prowadzonym przez 

p. Jerzego Harłacza. Ponieważ umowa ze schroniskiem wygasa z końcem bieżącego roku w dniu 

29 grudnia psy umieszczone w schronisku Reks w Kołobrzegu (8 psów) zostaną odebrane ze 

schroniska „Reks” i przekazane do schroniska „Animals” w Białogardzie. 
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9. Mi ędzynarodowy Dzień Wolontariusza. 
 
Z okazji Międzynarodowego Dnia Wolontariusz w dniu 5 grudnia 2017 roku  zaprosiłam do 

urzędu wolontariuszy oraz opiekunów, którzy czynnie działają na terenie naszej gminy. Podczas 

spotkania przekazałam w imieniu nas wszystkich jako mieszkańców Gminy  podziękowania 

wszystkim Wolontariuszom za ich bezinteresowną pomoc, zaangażowanie, czas i trud włożony  

w pomoc drugiemu człowiekowi oraz życzyłam wszystkiego dobrego na zbliżające się święta  

i nowy 2018 rok.  

 
10. Szkolenie dla przedsiębiorców. 

W dniu 7 grudnia br. w ramach szkoleń, które organizujemy dla przedsiębiorców z terenu naszej 

Gminy, odbyło się w urzędzie  się szkolenie dla przedsiębiorców. Szkolenie to przeprowadzili 

pracownicy Drugiego Urzędu Skarbowego w Koszalinie i dotyczyło obowiązku składania przez 

wszystkich podatników VAT Jednolitych Plików Kontrolnych. W szkoleniu uczestniczyło aż 28 

osób - przedstawicieli lokalnych firm i instytucji. 

11.   Odpowiemy sobie na pytania jaki jest stan powietrza w mieście ?  

Z inicjatywy Pana Sekretarza jako Gmina przystąpiliśmy do konkursu, który ogłosiła firma 

ubezpieczeniowa AVIVA, „Wiem czym oddycham”. Gmina Bobolice znalazła się w 100 gmin, 

które zostały zakwalifikowane do tego, żeby zewnętrzny czujnik powietrza pomiaru jakości 

powietrza przekazać na stan Gminy.  

12.   Obręb  Drzewiany – toczy się postępowanie w sprawie nielegalnego składowania 

odpadów na działce  będącej własnością osoby prywatnej w obrębie ewidencyjnym Drzewiany. 

 

13.  Spotkanie ze studentami BUTW 29. 11. 17 r.   

Celem przekazania aktualnych informacji na temat: działania Gminy w sprawie  inwestycji jaką 

jest Przebudowa rynku oraz udziału Gminy w Programie Mieszkanie+.  

 

14.  30. 11. 17 – wspólne posiedzenie wszystkich Komisji Rady dotyczące omówienia 

założeń do budżetu Gminy Bobolice na rok 2018 r.  

 

15. Wybrane uroczystości, imprezy i szkolenia odbywające się na terenie gminy  
i powiatu koszalińskiego, które współorganizowali lub byli uczestnikami przedstawiciele 
bobolickiego samorządu. 
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a. Gala podsumowująca plebiscyt Głosu Dziennika Pomorza "Gmina na 6". 

Głos Dziennika Pomorza był organizatorem plebiscytu, który miał wyłonić najatrakcyjniejsze 

gminy w województwie zachodniopomorskim w czterech konkurencjach: gmina przyjazna 

turystom, inwestorom, mieszkańcom oraz środowisku. Naszą gminę zgłosiliśmy w kategorii 

"gmina przyjazna inwestorom". Wszystkie gminy prezentowały się na łamach Głosu 

Koszalińskiego i serwisach internetowych. Oprócz oceny przygotowanych przez gminę czterech 

prezentacji Kapituła oceniała gminy pod kątem dochodów, jakie gmina osiąga, poziomu 

wydatków na transport i inwestycje, ilości pozyskanych środków unijnych, czy też liczby  

i różnorodności projektów gminnych. Nie bez znaczenia pozostawała stopa bezrobocia oraz 

tworzenie nowych miejsc pracy. W naszej kategorii wygrał Koszalin. Jako gmina nie mieliśmy 

szansy wśród tak dużych miast jak Koszalin czy Świnoujście. Pomimo to nasze działania szeroko 

zapromowały gminę jako przyjazną inwestorom a promocja (cena tylko 1230 z brutto) cztery 

piątkowe wydania Głosu Pomorza, da  w przyszłości wymierne rezultaty. W gali 7 grudnia br. 

wraz ze mną brała udział wiceburmistrz Grażyna Wiater. 

b. Barbórka. 

W dniu 1 grudnia br. na zaproszenie Polskiej Spółki Gazowniczej Oddział w Koszalinie 

przedstawiciel naszej gminy w osobie zastępcy burmistrza uczestniczył w obchodach 

barbórkowych organizowanych w Koszalinie. W imieniu naszych mieszkańców zostały złożone  

z tej okazji pod pomnikiem św. Jana Pawła II  (koło Katedry) kwiaty.  

c. Spotkanie wigilijne w ŚDS "Odnowa". 

13 grudnia w ŚDS „Odnowa” odbyło się tradycyjne Spotkanie wigilijne, w którym obok 

Przewodniczącego Rady Miejskiej Marka Golasa, Ks. Proboszcza Ryszarda Barana, 

Przewodniczącej Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej Justyny Terleckiej brałam udział. 

Podczas spotkania wraz z Kierownikiem wręczyłam nagrody i dyplomy laureatom konkursów 

plastycznych: „Sztuka osób Niepełnosprawnych”, „Zapobiegajmy Pożarom”, 

„Bożonarodzeniowy kram”. 

d. Spotkanie wigilijne w Stowarzyszeniu Klub Przymierze 13.12.17 r. Burmistrza 

reprezentował Sekretarz. 

e. Spotkanie wigilijne Koła Emerytów i rencistów 15.12.17r. Pan Sekretarz wziął udział  

w tym spotkaniu. Podczas tego spotkania odbył się wybór nowych władz Koła na kolejną 

kadencję.  
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f. Spotkanie wigilijne w BUTW 15.12.17r. -  udział w tym spotkaniu wzięła Pani Burmistrz.  

g. Gala Sportu 16.12.17r. jako podsumowanie pracy i osiągnięć Skrzatów, Żaków, Orlików 

i Młodzików UKS Olimpia w 2017roku. – hala sport-widowisk. Organizator UKS Olimpia; 

uczestniczyłam osobiście 

h. Mikołaj w Dobrociechach – organizator sołtys R. Kaczmarek. W spotkaniu uczestniczyli 

radny K. Jesionowski, M. Andrzejak oraz Burmistrz w dniu 9.12.17r.  

f. Kiermasz bożonarodzeniowy 18.12.17r. 

Wzorem lat poprzednich dnia 18 grudnia 2017 roku Rynek Miejski w Bobolicach został 

zorganizowany przez MGOK „Bobolicki kiermasz bożonarodzeniowy”, który zgromadził 

regionalnych wystawców oraz lokalnych twórców. Swoje wyroby zaprezentowały świetlice 

działające przy Miejsko - Gminnym Ośrodku Kultury oraz sołectwa gminy Bobolice, m.in.: Stare 

Borne, Kłanino, Świelino oraz Dargiń. Odwiedzający kiermasz mogli kupić, np.: pięknie 

wykonane ozdoby świąteczne z drewna, dekoracyjne bombki, ręcznie malowane obrazki, 

bożonarodzeniowe stroiki. Podopieczni i pracownicy ŚDS „Odnowa”  

w Bobolicach przygotowali ceramiczne wyroby wypalane i ozdabiane na warsztatach 

zajęciowych. Harcerze wykonali kartki oraz karmniki, nie zapomnieli również  

o świątecznym sianku pod obrus oraz jemiole. Dużym zainteresowaniem cieszyły się 

własnoręcznie uszyte skrzaty i maskotki. Na miejscu można było posilić się pierogami oraz 

pysznymi domowymi ciastami upieczonymi przez Panie z terenu gminy Bobolice. Na amatorów 

naturalnych wyrobów czekał chleb oraz wędliny ekologiczne. Między stoiskami, co jakiś czas 

przemykał Święty Mikołaj częstując gości kiermaszu słodkościami.  

g. W imieniu Kierownictwa Urzędu i Pracowników dziękuj ę sołtysom tym Państwu 

Sołtysom, którzy przesłali nam  życzenia świąteczno – noworoczne.  Bardzo dziękuję w imieniu 

nas wszystkich za pamięć !  

h. Akademia Sołtysa w dniach 11 – 12. 12. 17 r. w Bornem Sulinowie z udziałem 

wicemarszałka J. Rzepy, mam informację, że udział w tym ważnym wydarzeniu zgłosili PP.  

sołtysi : W. Pawłowska, H. Bubień, J. Tomczak, T. Lisowski, H. Obławska, I. Bednarczyk; razem 

7 sołtysów – dziękuję Wam bardzo za udział i o ile to możliwe proszę, któregoś z obecnych 

sołtysów o przekazanie stosownych, ważnych dla sołtysów informacji z tego wydarzenia. 

Najlepiej dziś w trybunie sołeckiej.    
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17.  Nieodpłatna pomoc prawna świadczona w UM Bobolice. Na rok 2018 została podpisana 

kolejna umowa ze Starostą na świadczenie nieodpłatnych usług pomocy prawnej dla 

mieszkańców. poniedziałek 8.00-12.00, w środę 14.00-18.00.  

18. Prace na chodnikach: 

* zakończono budowę chodnika: 

* ul. Spokojna dł. 185 mb; 

* ul. Polanowska dł. 841 mb; 

* Cybulino dł. 257 mb; 

* Stare Borne dł. 205 mb; 

19. Prace na drogach: 

* działania prowadzi ZUKiO tj. Spokojna, Sienkiewicz, Głodowa. Są zadania, które będą 

kontynuowane.  

Komunikaty, informacje, zaproszenia. 

a. Sprawozdawcze zebrania OSP. 

Spotkania sprawozdawcze w Ochotniczych Strażach Pożarnych działających na terenie naszej 

gminy zostały zaplanowane na przełomie stycznia i lutego przyszłego roku, tj.: 

 
Lp.  

NAZWA  OSP 
 
 TERMIN 

 
     MIEJSCE 

 
GODZ. 

  
ODPOWIEDZIALNY  

 
  1. 

 
 OSP  GOZD 

sobota  
10.02.2018 

 
Świetlica  OSP 

 
 18.00 

Bednarczyk Ireneusz 
Tomczak  Renata 
Wójcik  Jan 

  
  2. 

 
 OSP  
DRZEWIANY  

sobota 
27.01.2018 

 
Gospoda 
Wiejska 

 
  17.00 

Kunc Piotr 
Wójcik Jan 
Bednarczyk  Ireneusz 

   
  3. 

OSP  
POROST 

piątek 
   
19.01.2018 

 
Świetlica OSP 

 
  18.00 

Dankowski Marek  
Walaszczyk  Mariusz 
Obławski  Tomasz 

   
  4. 

  
 OSP  
BOBOLICE 

piątek 
   
16.02.2018 

 
Sala MGOK  
ul.Pl.Zwycięstwa 

 
  18.00 

Bączkowski Jarosław 
Bednarczyk  Ireneusz 
Wójcik  Jan 

   
  5. 

 
 OSP  
KŁANINO 

piątek  
   
02.02.2018 

 
Świetlica  
środow. 

 
  18.00 

Opszyński  Łukasz 
Bednarczyk  Ireneusz 
Wójcik  Jan 
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  6. 

 
Posiedzenie  
Zarządu   
ZOSP RP 
Bobolice 

sobota 
   
24.03.2018 

 
Urząd Miejski 

 
  11.30 

Bednarczyk  Ireneusz 
Wójcik  Jan 
Bączkowski Jarosław 

 
 

b. Muzeum Regionalne w Bobolicach serdecznie zaprasza na wystawę czasową poświęconą 

kulturze Gotów. Najbardziej charakterystyczną cechą kulturową tego ludu są kręgi kamienne, 

których tajemnice będzie można odkryć podczas zwiedzania. Na wystawie można poznać historię 

króla Filimera, która stała się punktem wyjścia do przedstawienia gockiego obrządku 

pogrzebowego. Ekspozycję tworzą również zabytki barbarzyńskiego rzemiosła, które możemy 

zobaczyć dzięki badaniom prowadzonym przez Muzeum w Koszalinie na stanowiskach 

archeologicznych związanych z Gotami. 

Czas ekspozycji: 05.01 – 20.02. 2018 r. Wystawa wypożyczona z Muzeum w Koszalinie. 

c. Finał WOŚP - 14 stycznia 2018 r. - zapraszam. 

Nie było pytań do tego punktu.  

 

Ad. 4. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Miejskiej  

w Bobolicach za 2017 rok.   

 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej przedstawiła Przewodnicząca Pani Bożena Aksiutin. Stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Sprawozdanie Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawiła Pan 

Zdzisław Strzelczak Przewodniczący komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Sprawozdanie Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiała Pani Zofia Kęcel 

Przewodnicząca. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Sprawozdanie Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska przedstawił 

Przewodniczący Komisji Pan Franciszek Łobocki. Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
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Sprawozdanie Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i Porządku Publicznego 

przedstawiła Przewodnicząca Komisji Pani Justyna Terlecka. Sprawozdanie stanowi załącznik 

do protokołu.   

 

Ad. 5. Sprawozdanie Przewodniczącego z działalności Rady Miejskiej  

w Bobolicach za 2017 rok.  

Dzisiaj dokonujemy podsumowania rocznego okresu wspólnej pracy oraz osiągniętych  

w tym czasie wyników. W mijającym roku odbyło się łącznie z dzisiejszą 10 sesji Rady 

Miejskiej w Bobolicach, na których podjęto do dzisiaj 73 uchwały. Pracowaliśmy w 15 - 

osobowym składzie. Rada Miejska pracowała w oparciu o przyjęty uchwałą plan pracy na rok 

2017.  

Rada i jej komisje wypełniały swoje bieżące zadania ustawowe i statutowe związane   

z przyjętym planem pracy oraz wynikające z funkcji kontrolnej. Na potwierdzenie czego 

znajdują się protokoły z posiedzeń oraz przeprowadzonych kontroli. Plany pracy poszczególnych 

komisji rady przyjęte zostały w styczniu 2017 roku, co stworzyło spójność z ogólnym planem 

pracy Rady Miejskiej.  

 Szanowni Państwo ! 

Jako Przewodniczący starałem się jak najlepiej wywiązywać ze swoich obowiązków, sprawnie 

organizować pracę Rady. Regularnie z moim zastępcą pełniliśmy dyżury dla naszych 

mieszkańców. Byliśmy uczestnikami wielu spotkań nie tylko na szczeblu gminnym.  

Starałem się sumiennie i należycie wypełniać swoje obowiązki wynikające z ustawy  

o samorządzie gminnym i ze Statutu Gminy. Dlatego też za współpracę wszystkim tu obecnym 

składam serdeczne podziękowania, życząc dalszych wspólnych sukcesów i wytrwałości na 

kolejny 2018 rok.    

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę.  

  

Ad. 6. Uchwalenie budżetu Gminy Bobolice na 2018 rok.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Bednarczyk odczytał Uchwałę  

Nr CXXXVII.588.Z.2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  

z dnia 5 grudnia 2017 r. w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Bobolice na 2018 rok.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał Uchwałę Nr CXXXVII.589.Z.2017 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 5 grudnia 2017 r. w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Bobolice na lata 2018-2036.   

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Bednarczyk odczytał Uchwałę Nr 

CXXXVII.590.Z.2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  

z dnia 5 grudnia 2017 r. w sprawie wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu 

budżetowego wykazanego w projekcie budżetu Gminy Bobolice na 2018 rok.  

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że z w/w uchwałami wraz z uzasadnieniami można 

zapoznać się w pokoju Biura Rady Miejskiej w Bobolicach.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji ds. Gospodarki Komunalnej, Finansów  

i Rozwoju wystąpił z wnioskiem Komisji dotyczącym uchwalenia budżetu Gminy Bobolice na 

rok 2018. Wniosek stanowi załącznik do protokołu.  

Następnie Pan Zdzisław Strzelczak zawnioskował o uchwalenie wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Bobolice na lata 2018-2036. Wniosek stanowi załącznik do protokołu.  

 

Głos zabrała Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza: 

Szanowny Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo! 
 

Przed  uchwałą w sprawie budżetu na 2018 rok proszę Państwa o chwilę uwagi.  

W wielkim skrócie chciałabym przedstawić informacje, które dotyczą najważniejszych planów 

na 2018 rok, jakie zaproponowaliśmy w budżecie dla naszych mieszkańców. 

Jak co roku nadszedł czas na kolejny budżet- niezwykle ważny dokument, prezentujący 

plan pracy dla Burmistrza na cały 2018 rok. Wzorem lat ubiegłych projekt budżetu i plan działań 

Gminy na  nadchodzący nowy  rok oraz projekt uchwały o wieloletniej prognozie finansowej na 

lata 2018-2036 został przedstawiony  Radzie na wspólnym spotkaniu, w dniu 30 listopada br.  

Rok 2018 jest pierwszym rokiem, w którym rozpoczyna się dla większości gmin nowa 

perspektywa realizacji środków unijnych, przewidziana na lata 2014-2020. Jako samorząd 

oczywiście kładziemy  duży nacisk, żeby maksymalnie skorzystać z możliwości dofinansowania 

zadań z udziałem środków unijnych, wzorem innych, również dużych miast. Wszyscy 
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orientujemy się, co dzieje się wokół Unii Europejskiej i Polski. Jakie przyniesie to efekty, okaże 

się w kolejnej perspektywie unijnej. Korzystanie ze środków unijnych jednak pociąga za sobą 

zapewnienie środków na wkład własny gminy.  

Przed nami zaplanowane są dwie strategiczne dla gminy i oczekiwane zarówno przez 

mieszkańców jak i przedsiębiorców inwestycje, tj. przebudowa rynku miejskiego oraz uzbrojenie 

części strefy inwestycyjnej. Są to zadania z udziałem środków unijnych, na które już 

pozyskaliśmy i nadal jeszcze się staramy pozyskać dodatkowe środki. 

Zadania te są bardzo istotnymi dla Gminy przedsięwzięciami, ale wymagającymi dużych 

nakładów inwestycyjnych i wkładu własnego do złożonych wniosków                                  

o dofinansowanie, przy jednocześnie konieczności krótkiego terminu ich realizacji w celu 

maksymalnego zmniejszenia niedogodności komunikacyjnych, jakie wystąpią w tym okresie 

przebudowy rynku dla mieszkańców i lokalnych przedsiębiorców; 

Strefa inwestycyjna z kolei jest to decyzja gospodarcza strategiczna, w jakim kierunku Gmina 

Bobolice może i powinna się rozwijać gospodarczo, ponieważ: 

– turystyka – brak odpowiednich walorów krajobrazowych, żeby ten kierunek obrać; 

- przemysł –  niechęć mieszkańców, zniszczenie środowiska, brak odpowiednich źródeł materii, 

brak odpowiedniej lokalizacji  

- SAG z kolei  daje nam  możliwość rozwoju gminy poprzez stworzenia dodatkowych  miejsc 

pracy w Gminie,  nowych mieszkańców i młodych ludzi, którzy  pozostaną w gminie  z uwagi 

również na połączenie tego zadania z przyłączeniem się Gminy do rządowego Programu 

Mieszkanie Plus, gdzie gmina umożliwi tym ludziom otrzymanie mieszkań, stanowić będzie to 

tzw. „pakiet” dla nowych mieszkańców gminy. 

Budżet na 2018 rok, mając na uwadze właśnie te dwie strategiczne dla każdego mieszkańca 

naszej gminy inwestycje, wymagające dużych nakładów i wkładu własnego do środków 

unijnych zaplanowaliśmy budżet na 2018 rok z deficytem w wysokości 2 060 000 zł., tj. na 

pokrycie wkładu własnego gminy do projektów unijnych, na który się składa:  

1. Przebudowa rynku miejskiego, gdzie wkład własny na dziś stanowi kwotę 1 280 000 zł. 

Oczywiście już teraz staramy się o dodatkowe środki unijne na to zadanie.  

2. Uzbrojenie części strefy inwestycyjnej , gdzie wkład własny stanowi kwotę 1 080 000 zł.  

Planowany deficyt na wkład własny do projektów unijnych jest „najgorszym scenariuszem”, 

który może, ale nie musi pozostać na tym poziomie. Lepiej jednak jest zaplanować najgorszy 

wariant, niż optymistyczny i później borykać się z problem odpowiedniego „spięcia” zadań.  

Każdy deficyt, zarówno wśród nas, jak i radnych budzi niepokój, bo wiadomo jest najlepiej, tak 

jak w ostatnich latach było spokojnie planować inwestycje, na tyle, na ile środki własne nam 

pozwalały. Mamy jednak świadomość perspektywy  utraty możliwości pozyskania dodatkowych 

bezzwrotnych środków na te działania. Stąd uznajemy, że decyzja o podjęciu budżetu  
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z deficytem na wkład własny do projektów unijnych, po pierwsze nie odbiega od takich decyzji 

w innych samorządach, po drugie zadłużenie Gminy po zmianach pozwoli nam na spokojne 

spłacanie swoich zobowiązań, choć powtórzę, że możliwości finansowe mamy znacznie wyższe 

niż wskaźniki nam na to pozwalają i po trzecie decyzja ta  jest niezbędna, żebyśmy mogli  

w ogóle te zadania wykonać.  

Nadmienię, dla przypomnienia, że w ostatnich latach  budżet zamykaliśmy nadwyżką 

budżetową, i tak w:  

2015 roku – nadwyżka w wysokości    1 445 672 zł. 

2016 roku – nadwyżka w wysokości        562 702 zł. 

2017 roku –  nadwyżka  na 30.06.2017r.                      775 289zł.,                                  

ale przewiduje się nadwyżkę wyższą niż na I półrocze. 

Chciałabym teraz krótko scharakteryzować główne założenia prezentowanego projektu 

budżetu. 

Opracowując projekt budżetu na 2018 rok wzięto pod uwagę podstawowe wskaźniki 

wynikające z ustawy budżetowej Państwa na 2018 rok i wytycznych Ministra Finansów   

i Rozwoju .  W gminie  przyjęto następujące założenia:  

- średnioroczny wzrost cen towarów u usług  - w gminie przyjęto na poziomie 1% 

- politykę kształtowania się wynagrodzeń – podwyżka na poziomie uzgodnionym z organem 

prowadzącym od miesiąca stycznia dla pracowników obsługi najmniej zarabiających i od m-ca 

lipca dla pracowników administracji z wyłączeniem kierownictwa jednostek, tj. dyrektorów/ 

kierowników,  głównych księgowych jednostek organizacyjnych gminy; dla osób zatrudnionych 

na podstawie Karty Nauczyciela przewiduje się podwyżki na poziomie 5% od miesiąca kwietnia 

2018 roku, zgodnie z założeniami projektu rozporządzenia w tym zakresie. 

- minimalnego wynagrodzenia w wysokości 2 100 zł. brutto; 

 

Budżet roku 2018 po stronie wydatków jest większy w porównaniu do planu uchwały 

budżetowej na bieżący rok o 4 394 269 zł., ale z uwagi  na wydatki majątkowe, związane  

z inwestycjami w zakresie przebudowy rynku i uzbrojenia strefy inwestycyjnej.   

Kontynuować będziemy zaplanowane działania na ten rok, ale i też przystępujemy do 

opracowania nowego Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2018 -2036 tj. dokumentu 

prowadzącego do jak najwłaściwszego zaplanowania inwestycji na miarę oczekiwań 

mieszkańców oraz możliwości finansowych gminy zawartych w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej oraz spłaty podjętych lub planowanych zobowiązań finansowych. Wiemy, że 

realizacja programu inwestycyjnego, rozszerzanego i uzupełnianego o kolejne przedsięwzięcia  

nie jest możliwa bez odpowiednio skonstruowanego budżetu i wsparcia ze strony zewnętrznych 

źródeł finansowania. Zapewniam, że dołożę wszelkich starań, aby takowe środki trafiły  
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w najbliższych latach do Bobolic; zwłaszcza, że rozpoczęło się kolejne rozdanie dużych 

unijnych funduszy dla Polski, a my  wiemy, jak te pieniądze pozyskać i mądrze zagospodarować. 

Stąd też w budżecie na 2018 rok i kolejne lata w WPF-ie znajdują się takie przedsięwzięcia jak:  

- Przebudowa Rynku Miejskiego w Bobolicach, planowana do zakończenia w  latach 2018-2019, 

na wartość ogółem 3 000 000 zł., w 2018 roku na kwotę 1 600 000 zł. Zadanie na dziś 

dofinansowane kwotą 318 765 zł., wkład własny 1 281 235 zł. 

- Przygotowanie terenów inwestycyjnych i utworzenie podstrefy SSSE                             

w Bobolicach w ramach SAG-u, planowana do zakończenia w  latach 2018-2019; na wartość 

ogółem 4 500 000 zł., w 2018 roku na kwotę 3 500 000 zł. Zadanie na dziś dofinansowane kwotą 

2 418 699 zł., wkład własny 1 081 301 zł. 

- termomodernizacja obiektu ZS w Dargini w 2019 roku; 

- projekty miękkie na działalność edukacyjną i przedszkolną  

- adaptacja budynku szkoły podstawowej w Bobolicach na przedszkole i żłobek, zaplanowana  

w budżecie na 2018 rok w zakresie dokumentacji technicznej; 

Z zadań jednorocznych , planowanych tylko w 2018 roku należy wymienić również : 

- budowę drogi Świelino-Wojęcino; 

- modernizację chodnika przy ul. Polnej w Bobolicach; 

- budowę parkingu przy ul. Magazynowej w Bobolicach; 

- modernizację kotłowni na ul. Fabrycznej na kwotę ogółem 31 800 zł; 

- przebudowę instalacji w lokalach socjalnych w Opatówku; 

- plac zabaw w Nowosiółkach i w Bobolicach na ul. Zwycięstwa – II etap. 

 

Konieczne jest również zadbanie o jakość i tym samym bezpieczeństwo naszych dróg  

i chodników. Jak co roku wydatki na rozwój i poprawę infrastruktury komunikacyjnej gminy 

znajdują się zarówno w wydatkach bieżących jak i inwestycyjnych, w dziale „transport i 

łączność” na kwotę  268 399 zł. Łącznie na infrastrukturę drogową planuje się przeznaczyć 

4,5% wydatków ogółem na kwotę 2 079 334 zł. z Rynkiem. 

Szczegółowy harmonogram prac  remontów bieżących na drogach zostanie sporządzony na 

początku 2018 roku; 

 

Struktura wydatków inwestycyjnych stanowi 12,5% wydatków ogółem na wartość  

5 790 859 zł. W porównaniu do 2017 roku jest to wzrost  o 8,3 % planu i o 4 046 825 zł. więcej. 

Na to składa się oczywiście przebudowa rynku i strefa inwestycyjna.  

W ramach nowego obszaru działania gminy, tj. budżetu obywatelskiego na kolejny już rok 2018, 

który jest naszym innowacyjnym i jak się okazało cieszący się zainteresowaniem 

przedsięwzięciem zostaną zrealizowane 2 zadania, tj.: 
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-  sołectwa w sieci  - druga edycja, zadanie realizowane będzie w sołectwach: Dargiń, Krępa, 

Kurowo, Łozice, Chmielno, Nowe Łozice, Ubiedrze i Kłanino w zakresie poprawy estetyki , 

wyposażenia placów rekreacyjnych na wartość 69 950 zł. 

- dobrze wyposażona OSP, zadanie realizowane w zakresie zakupu specjalistycznego sprzętu dla 

strażaków OSP  w Bobolicach, tj. kamery termowizyjnej, defibrylatora respiratora 

transportowego, itp. na wartość 59 000 zł. 

Wartość projektów budżetu obywatelskiego to kwota 128 950 zł.  

 

W ramach budżetu na 2017 rok zaplanowano również jak w poprzednich latach dotacje  

w wysokości łącznie 255 000 zł.  dla jednostek pozabudżetowych w celu aktywizacji lokalnej 

społeczności na realizację zadań gminy , tj.: 

1) Spółka wodna      6 000 zł. (utrzymanie na poziomie 2017 roku ) 

2) Przydomowe oczyszczalnie  5 000 zł. (utrzymanie na poziomie 2017 roku ) 

3) Ochrona powietrza – piece   5 000 zł.( nowa poz. w budżecie zamiast studni) 

4) Kościoły     5 000 zł. 

5) Stowarzyszenia sportowe   180 000 zł. (utrzymanie na poziomie 2017 roku) 

6) Stowarzyszenia kultura   6 000 zł.          (więcej o 3000 zł.) 

7) Stowarzyszenia pomoc społeczna 4 000 zł.  (więcej o 2000 zł. ) 

( aktywizacja osób starszych )  

8) Stowarzyszenia – zwalczanie Narkomanii 3 000 zł. (utrzymanie na poziomie 2017 roku)  

9) Stowarzyszenia ochrona zdrowia 40 400 zł. (mniej o 2 600 zł.) 

10) Program pomocy rodzinom gotowość dla bezdomnych 600 zł (utrzymanie na poziomie 

2017 roku)     

nowa pozycja w budżecie od 2017 roku 

11) Dotacja celowa dla Ośrodka Kultury na remont dachu      50 000 zł. (inwestycje) 

Budżet zakłada utrzymanie dotychczasowego zakresu i poziomu usług społecznych, 

(czyli oświaty, kultury i sportu oraz pomocy społecznej), świadczonych przez Gminę na rzecz 

naszych  mieszkańców.  

Struktura wydatków na te zadania przedstawia się następująco: 

1) Pomoc społeczna i Rodzina (nowy dział) - 13 924 542 zł, co stanowi  30,1 % 

wydatków ogółem. Na pomoc społeczną planujemy wydać więcej o 208 799 zł.,  

w porównaniu do planu budżetu na 2017 rok; do zadań z zakresu pomocy społecznej ze 

środków budżetu gminy dokładamy kwotę 1 871 312 zł.  W 2018 roku znacznie wzrosły 

koszty  

w zakresie : 
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- dopłat umieszczania dzieci w placówkach opiekuńczo-wychowawczych- koszt 98 508 

zł.,  

- dopłaty do rodzin zastępczych, planujemy kwotę 160 000 zł.; wzrost o 20 975 zł. 

- zasiłki i pomoc w naturze (tj. np. umieszczanie osób w DPS, sprawianie pogrzebu 

osobom bezdomnym itp., ośrodki dla bezdomnych) , wydatkować będziemy kwotę ze 

środków gminy 396 814 zł., tj. wzrost wydatków o 19 864 zł. 

- dodatki mieszkaniowe – planujemy wydać kwotę 133 000 zł. 

Ponadto planujemy kontynuować: 

* program dożywiania dzieci w szkołach wzorem lat ubiegłych. Wartość wkładu gminy 

do programu rządowego i dopłat opieki społecznej stanowi kwotę 80 000 zł. Cała 

wartość zadania w zakresie dożywiania dzieci w szkołach, łącznie  z dotacją to 150 000 

zł. 

* utrzymanie banku żywności w Bobolicach – 3 525 zł. 

2) Oświata – 12 121 227 zł., co stanowi  26,2% wydatków ogółem, tj. wzrost  o 545 330 zł 

w porównaniu do planu budżetu na 2017 rok; Do oświaty ze środków budżetu gminy 

dopłacamy 3 764 420 zł. plus na inwestycje 31 609 zł., łącznie 3 796 029 zł., bez 

kosztów hali i Orlika dopłacamy do oświaty 3 030 878 zł. Pomimo wysokich nakładów 

na oświatę pragnę zapewnić, że każde dziecko w wieku przedszkolnym znalazło od 

września miejsce w gminnym przedszkolu.  

Zaplanowano ponadto utrzymać w budżecie środki gminy na: 

* pomoc materialną dla dzieci w formie stypendiów socjalnych. Wartość wkładu własnego 

gminy to 30 000 zł. 

* pomoc materialną o charakterze motywacyjnym dla uczniów, tj. na nagrody  na „Uczeń na 

szóstkę”, nagrody Burmistrza w szkołach na kwotę łącznie 89 278 zł. 

 

3) Kultura i sport  – 1 366 529 zł.  zł., co stanowi 2,9 % wydatków ogółem, tj. wzrost o 15 

530 zł. w porównaniu do planu budżetu na 2017 rok;  

Razem na sferę społeczną wydamy w 2018 roku 27 412 298 zł., co stanowi  59,3% 

budżetu gminy, tj. wzrost o 769 659 zł. w porównaniu do  planu na 2017 rok. 

Do kolejnych ważnych zadań gminy należy: 

- bezpieczeństwo publiczne i ochrona ppoż, tj. Ochotnicze Straże Pożarne, Straż Miejska  

i obrona cywilna, na które łącznie planuje się przeznaczyć kwotę 569 836 zł., tj.  1,2% 

wydatków ogółem,  wzrost wydatków o  71 484 zł., w tym w wydatkach zaplanowano zakup 

używanego  samochodu specjalistycznego dla OSP w Poroście na kwotę 100 000 zł. 
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- zwalczanie bezrobocia - obecnie jest w różnych rozdziałach budżetu, tj.  w ochronie zdrowia  

i dowozów uczniów do szkół. Ogółem na zwalczanie bezrobocia planuje się środki w wysokości 

412 997 zł. (mniej o 19 903 zł. w porównaniu do I wersji planu), w tym: świetliczanki na 

świetlicach wiejskich ze środków AA 39 479 zł. + pochodne 8003 zł.., prace społecznie 

użyteczne – 62 000 zł.(mniej o 2000 zł.),  opiekunki dowozów uczniów do szkół 159 020 zł., 

interwencyjni, publiczni wynagrodzenia, pochodne, badania lekarskie, odpis na ZFSS itp. 

144 495 zł. ( w tym same wynagrodzenia 100 800 zł.) 

 

- program ochrony zwierząt bezdomnych – 57 500 zł. , tj.  więcej o 9500 zł. w porównaniu do 

uchwały budżetowej na 2017 rok. 

 

- dopłaty do wody i ścieków  - zaplanowano na kwotę 1 570 000 zł.  

 

- oświetlenie ulic, placów, chodników w gminie na kwotę 461 664 zł. ( więcej o 82 664 zł. )  

 

Wiemy doskonale tu wszyscy, że  potrzeb  jest znacznie więcej. Niestety wszystko opiera się na 

dyspozycji środkami finansowymi gminy, czyli osiągniętymi dochodami.  

Ale pomimo coraz większych zadań i bardziej kosztownych, cedowanych z budżetu państwa na 

samorządy – możemy  nadal się rozwijać i świadczyć usługi społeczne dla naszych mieszkańców 

na miarę naszych możliwości, na wysokim poziomie.  

Budżet na 2018 rok zawiera szereg istotnych dla Gminy i jej mieszkańców zadań. Gmina 

Bobolice należy do gmin wykorzystujących maksymalnie swoje możliwości finansowe. 

Biorąc pod uwagę powyższe uważam,  że przedłożony projekt budżetu spełni oczekiwania 

mieszkańców wobec Burmistrza i Rady, posiada pozytywne opinie Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie. Jest budżetem uwzględniającym perspektywę rozwoju Gminy, 

przedstawionym z najmniej optymistycznej wersji w zakresie dodatkowych środków, które 

Gmina zamierza pozyskać, ale tak właśnie planuje się realne budżety. Mam więc nadzieję, że 

uda nam się dziś podjąć przedmiotową uchwałę w celu kontynuowania  działań już od stycznia 

2018 roku, planowanych przecież i uchwalanych przez Radę zamierzeń w wieloletnim 

programie inwestycyjnym.   

Pragnę na koniec w Nowym Roku życzyć Państwu Radnym, Sołtysom i nam wszelkiego dobra, 

lepszego roku, realizacji zamierzeń i planów, a przede wszystkim aby nie zabrakło nam zdrowia, 

wytrwałości i determinacji. Życzę też, tej zwykłej, ale bardzo ważnej ludzkiej życzliwości  

i zrozumienia.  
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Radny Zbigniew Oleksiak powiedział, że w sprawie zaciągnięcia kredytu przez gminę na 

potrzeby rynku miejskiego w Bobolicach jest nastawiony sceptycznie, reprezentuje duże grono 

mieszkańców, którzy wypowiadają się różnie w tym temacie. Pan radny dodał, że jest za tym by 

było pięknie na naszym rynku, ale jest też dużo spraw do zrobienia na osiedlu. Mieszkańcy ul. 

Tuwima liczą na wykonanie odwodnienia. Radny obawia się, że przy rewitalizacji rynku nie 

starczy pieniędzy na nic innego, jest to jego zdanie i mieszkańców, których reprezentuje.   
Pani Burmistrz powiedziała, że radni zagłosują tak jak uważają, jest to ich decyzja, w temacie 

przyszłorocznego budżetu było bardzo dużo złych emocji. Pani Burmistrz dodała, że swoich 

decyzji będzie bronić dopóki będzie burmistrzem. Cele strategiczne są wysokie z myślą o latach 

następnych. Odwodnienie można zrobić małymi krokami tak jak inne mniejsze inwestycje. 

Wiadomo, że środki z rewitalizacji rynku można było przeznaczyć na drogi, ale jest to też za 

mała kwota by zrobić wszystkie drogi i tu też będzie niezgoda mieszkańców. Możliwości 

dofinansowania dróg nie ma, nie wszystkie drogi kwalifikuj ą się do konkursów, które są 

ogłaszane. Jeżeli chodzi o osiedle to w ostatnim czasie zostało 2 mln zł zainwestowanych 

środków, żaden inny rejon nie zyskał tyle co osiedle. Dalej są pieniądze wkładane ponieważ 

wykonywana jest inwestycja dot. oświetlenia drogowego. Oprócz osiedla mamy 66 

miejscowości zamieszkałych, gdzie mieszkają ludzie i tez mają oczekiwania. Kwestia rynku 

dotyczy wszystkich mieszkańców, korzystają wszyscy mieszkańcy, tu toczy się życie w zakresie 

potrzeb wszystkich czy to zdrowotnych, czy kulturalnych itp. Nie są to zobowiązania, które 

narażą gminę na programy naprawcze. Na zakończenie Pani Burmistrz dodała, że radni zrobią 

tak jak będą chcieli, ale po dzisiejszym głosowaniu będzie jasna sytuacja na kogo można liczyć, 

ponieważ radni są wspierani w różnych momentach przez Burmistrza i powinno to działać w 

obie strony.  

Radny Michał Andrzejak zapytał czy 1 mln 400 zł i 1 mln w 2019 roku też jest na kredyt na 

strefę ?  

Pani Skarbnik powiedziała, że w 2019 roku mamy do zaciągnięcia 1,55 mln zł w tym 1 mln 400 

zł na rynek, a 150 tys. zł na strefę. 

Pani Burmistrz dodała, że na strefę na wkład własny potrzebujemy 1mln 080 tys. zł w 2018 

roku, który pokryty zostanie kredytem plus 150 tys. zł w 2019 roku na wkład własny na drogę do 

strefy.   

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę: 

 

1) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bobolice na 2018 rok.  

 

Uchwała Nr XXXII/275/17 została podjęta 12 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 2 

głosach „wstrzymujących się” 
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2) w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bobolice na lata 

2018-2036.  

 

Uchwała Nr XXXII/276/17 została podjęta 12 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 2 

głosach „wstrzymujących się” 

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę.  

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/277/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

2) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2017-2030.    

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/278/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”. 

     

3) w sprawie ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1m3 usług zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu gminy Bobolice.    

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Grażyna Wiater Wiceburmistrz.  

 Na podstawie przepisów ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu  

w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (j.t.Dz.U.2017.328), przedsiębiorstwo Regionalne 

Wodociągi i Kanalizacja Spółka z o.o. w Białogardzie dnia 20 października 2017 r. złożyło 
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wniosek o zatwierdzenie taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków, wraz ze szczegółową kalkulacją cen i stawek. Wniosek dotyczy taryfy 

na okres od dnia 1 stycznia 2018 r. do dnia 31 grudnia 2018 r. na terenie gminy Bobolice. 

Zgodnie z wnioskiem wysokość ceny wody brutto na 2018 rok wyniesie 9,84 złotych za 1 m3 

(wzrost o 1,9%, tj. 0,18 zł/m3 w stosunku do 2017 roku). Dopłata z budżetu Gminy do wody 

planowana w uchwale jest w wysokości 2,16 złotych brutto do każdego m3 dla gospodarstwa 

domowego. Przy wprowadzeniu dopłaty gminy cena za 1m3 wody wyniesie 7,68 zł brutto. 

Zgodnie z wnioskiem wysokość ceny ścieków brutto na 2018 rok wyniesie 19,04 złotych 

(wzrost o 0,35 %,tj. 0,06 zł/m3 w stosunku do 2017 roku). Dopłata z budżetu Gminy do ścieków 

planowana w uchwale jest w wysokości 8,82 złotych brutto do każdego m3 dla gospodarstwa 

domowego. Przy wprowadzeniu dopłaty gminy cena za 1m3 ścieków wyniesie 10,22 zł brutto. 

Łączna dopłata w 2018 roku z budżetu Gminy do wody i ścieków wyniesie 10,98 złotych brutto 

do 1 m3.  

Razem cena wody i ścieków dla gospodarstwa domowego w okresie od 1 stycznia 2018 r.  

do dnia 31 maja 2018 r. wyniesie 17,90 zł brutto. 

 

Okres dopłat do 1 m3 zaopatrzenia w wodę i odprowadzenia 1 m3 ścieków w porównaniu do lat 

ubiegłych został zaplanowany do dnia 31 maja 2018 r. z uwagi na wprowadzoną w dniu 

12.12.2017 r. zmianę ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  

i zbiorowym odprowadzeniu ścieków oraz przepisy przejściowe ustawy z dnia 27 października 

2017 r. o zmianie ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu 

ścieków oraz niektórych innych ustaw. Zgodnie z nowelizacją przedmiotowej ustawy Gmina nie 

będzie już zatwierdzać taryf za wodę i ścieki. Właściwym organem regulującym taryfy za wodę  

i ścieki będzie Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie według nowych procedur.  

 

 
Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/279/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.   

 

4) w sprawie wskazania wstępnego miejsca lokalizacji nowego przystanku 

komunikacyjnego na terenie miasta Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Grażyna Wiater Wiceburmistrz.  
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Projekt uchwały wskazuje wstępne miejsce lokalizacji nowego przystanku 

komunikacyjnego w pasie drogowym drogi krajowej nr 11w m. Bobolice w celu zaspokojenia 

potrzeb mieszkańców.  

Wstępna lokalizacja przystanku autobusowego określana jest w drodze uchwały na 

podstawie art. 20f pkt. 1 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych. O ostatecznej 

lokalizacji takiego przystanku decyduje zarządca drogi, uwzględniając charakter drogi oraz 

warunki bezpieczeństwa ruchu drogowego.   

Wskazanie wstępnego miejsca nowego przystanku komunikacyjnego następuje w celu 

potrzeb związanych z dostępem lokalnej społeczności do środków komunikacji publicznej. 

Lokalizacja nowego przystanku uporządkuje gospodarkę transportu zbiorowego oraz poprawi 

bezpieczeństwo  

na drodze.  

Biorąc pod uwagę powyższe za zasadne uważa się podjęcie niniejszej uchwały.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/280/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”     

 

5) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Bobolice na rok 2018.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Pupin starszy specjalista pracy socjalnej  

w MGOPS Bobolice.  

Zgodnie z art. 10 ust. 1 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii do zadań 

własnych gminy należy przeciwdziałanie narkomanii, które obejmuje: 

1) zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych  

i osób zagrożonych uzależnieniem; 

2) udzielanie rodzinom, w których występują problemy narkomanii, pomocy psychospołecznej  

i prawnej; 

3) prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz szkoleniowej  

w zakresie rozwiązywania problemów narkomanii, w szczególności dla dzieci i młodzieży,  

w tym prowadzenie zajęć sportowo-rekreacyjnych dla uczniów, a także działań na rzecz 

dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo wychowawczych 

i socjoterapeutycznych; 
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4) wspomaganie działań instytucji, organizacji pozarządowych i osób fizycznych, służących 

rozwiązywaniu problemów narkomanii; 

5) pomoc społeczną osobom uzależnionym i rodzinom osób uzależnionych dotkniętym 

ubóstwem i wykluczeniem społecznym i integrowanie ze środowiskiem lokalnym tych osób  

z wykorzystaniem pracy socjalnej i kontraktu socjalnego. 

 Zgodnie z art. 10 ust. 2 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii 

Wójt (burmistrz, prezydent miasta) w celu realizacji zadań, o których mowa w ust. 1, 

opracowuje projekt Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii, zwanego dalej 

„Gminnym Programem”, biorąc pod uwagę cele operacyjne dotyczące przeciwdziałania 

narkomanii, określone w Narodowym Programie Zdrowia. Gminny Program stanowi część 

gminnej strategii rozwiązywania problemów społecznych. 

 Zgodnie z art. 10 ust. 3 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii  

Gminny Program uchwala rada gminy. 

 Zgodnie z art. 10 ust. 4 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii 

Gminny Program jest realizowany przez jednostkę wskazaną w tym programie. 

 Zgodnie z art. 10 ust. 5 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii  

w celu realizacji zadań, o których mowa w ust. 1, wójt (burmistrz, prezydent miasta) może 

powołać pełnomocnika.              

 

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia  

i Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/281/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

6) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2018. 

  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Pupin starszy specjalista pracy socjalnej  

w MGOPS Bobolice.  

Zgodnie z art. 4¹  ust.1 ustawy z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w  trzeźwości  

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi prowadzenie działań związanych z profilaktyką  

i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz integracji społecznej osób uzależnionych od 

alkoholu należy do zadań własnych gmin.  

 W szczególności zadania te obejmują: 
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1)  zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych od 

alkoholu; 

2) udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, pomocy psychospołecznej   

i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie; 

3) prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 

rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii, w szczególności dla 

dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, a także działań na 

rzecz dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-

wychowawczych i socjoterapeutycznych; 

4) wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej rozwiązywaniu 

problemów alkoholowych; 

5) podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych w art. 13¹ i 15 

ustawy oraz występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela publicznego; 

6) wspieranie zatrudnienia socjalnego poprzez organizowanie i finansowanie centrów integracji 

społecznej. 

 Zgodnie z art. 4¹ ust. 2 ustawy  z  dnia  26  października  1982  roku  o  wychowaniu  

w  trzeźwości  

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi realizacja zadań, o których mowa w ust. 1, jest prowadzona  

w postaci gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

stanowiącego część strategii rozwiązywania problemów społecznych, uchwalanego corocznie 

przez radę gminy, uwzględniającego cele operacyjne dotyczące profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych, określone w Narodowym Programie Zdrowia. Gminny program jest 

realizowany przez ośrodek pomocy społecznej, o którym mowa w przepisach o pomocy 

społecznej, lub inną jednostkę wskazaną w tym programie. W celu realizacji gminnego 

programu wójt (burmistrz, prezydent miasta) może powołać pełnomocnika. 

 Zgodnie z art. 4¹  ust.5  ustawy  z  dnia  26  października  1982  roku  o  wychowaniu  

w trzeźwości  

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi zasady wynagradzania członków gminnych komisji 

rozwiązywania problemów alkoholowych określa rada gminy w gminnych programach 

rozwiązywania problemów alkoholowych. 

 

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia  

i Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/282/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    
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7) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/218/17 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 30 

marca 2017r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2017.  

   

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Pupin starszy specjalista pracy socjalnej  

w MGOPS Bobolice.  

Wprowadzono autopoprawkę.  

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia  

i Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/283/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

8) w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXI/274/17 Rady Miejskiej w Bobolicach  

z dnia 29 listopada 2017 roku o ustaleniu na rok 2017 planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę 

Bobolice oraz maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez 

szkoły wyższe i zakłady doskonalenia nauczycieli  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Iwona Kot-Chmielewska referent ds. oświaty.   

W ocenie nadzoru prawnego Wojewody Zachodniopomorskiego uchylana uchwała posiada zapis 

niezgodny z przepisami art. 2 i art. 4 ust. 1 ustawy o ogłaszaniu aktów normatywnych 

i niektórych innych aktów prawnych, ponieważ jest aktem prawa miejscowego i powinna być 

publikowana w dzienniku urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego.  

W związku z powyższym uchylenie uchwały Nr XXXI/274/17 Rady Miejskiej w Bobolicach z 

dnia 29 listopada 2017 roku uznaje się za zasadne. 

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu  Rozwoju przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXII/284/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

9) w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2018.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w planie pracy Rady Miejskiej na 2018 rok 

zaplanowanych zostało 9 posiedzeń sesji. W miesiącu lutym oraz lipcu i sierpniu zaplanowano 

przerwę. Wszyscy radni otrzymali w swoich materiałach proponowany plan pracy na 2018 rok.  

Uchwała Nr XXXII/285/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,   
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Ad. 8. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

1. Pani Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – przekazała kilka s-praw ze spotkania  

w Bornem Sulinowie: * spotkanie prowadził pracownik ODR Koszalin, który jest 

odpowiedzialny za szkolenie odnośnie funduszy, które można pozyskać w ramach sołectwa; 

* przedstawiono propozycję pozarolniczą dla gospodarstw, by podjąć się działania 

gospodarstwa opiekuńcze. Gospodarstwa opiekuńcze będą miały za zadanie na terenie 

swojego gospodarstwa opiekować się osobami starszymi lub dziećmi z rodzin zastępczych 

lub zagrożonych. Będzie to finansowane ze środków PROW. Trwają prace, by w tym 

działaniu uczestniczyły również gminy, część środków będzie przekazywana dla gmin;  

* podczas spotkania odbywały się warsztaty tworzenia domów opieki; * zachęcano do 

programów, które istniały już w 2017 roku tj.: granty sołeckie i społecznik; * będzie również 

nowy program „Piękna wieś”, który został stworzony po to by nasze wsie były piękniejsze. 

Na zakończenia Pani sołtys złożyła zgromadzonym życzenia noworoczne.   

 

 2.  Pani Anna Kustrzycka - Broda sołtys sołectwa Gozd – podziękowała za współpracę w 

minionym roku Pani Burmistrz, Kierownictwu Urzędu oraz Dyrektorowi ZUKiO, dołączyła 

się do życzeń noworocznych.  

3.  Pani Wiesława Pawłowska sołtys sołectwa Stare Borne – Pani sołtys również podziękowała 

za współpracę Pani Burmistrz oraz złożyła życzenia na Nowy 2018 Rok.  

   

Ad. 9.Trybuna obywatelska 

Nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad. 10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali: 

1. Radna Bożena Aksiutin – nadmieniła, iż należałoby wrócić do ustawy o publicznym 

transporcie zbiorowym. Pojawiają się informacje, że z nowym rokiem 2018 poszczególne 

oddziały PKS-u wycofują określone autobusy w określone dni. Należy na ten problem 

spojrzeć z perspektywy ludzi, którzy nie mają samochodu, a jednak muszą się 

przemieszczać w różnych celach np. wizyt lekarskich. Spostrzeżeniem radnej jest to, że 

brakuje koordynatora, który przejąłby odpowiedzialność za organizację transportu 

publicznego. W określonych godzinach autobusy jeżdżą właściwie jeden po drugim (PKS 

Koszalin, PKS Szczecinek, przewoźnicy prywatni). Pani radna poprosiła, by Gmina, która 

jest również organizatorem na swoim obszarze transportu publicznego wystosowała pismo 
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do Starosty i Marszałka o koordynowanie przewozu publicznego, zbiorowego  

z zabezpieczeniem adekwatnie do ilości mieszkańców i ich potrzeb. Tym problemem należy 

się zająć ponieważ to co jest obecnie nie jest do przyjęcia. Radna dodała, że na placu 

odjazdów autobusów, busów każdy przewoźnik ma swój rozkład jazdy w różnych 

miejscach. Nie ma jednego rozkładu by np. pasażer mógł się zorientować, z którego 

stanowiska ma odjechać, pasażerowie chodzą po placu zagubieni. Obecny stan sytuacji nie 

służy ludziom. Na zakończenia B. Aksiutin dodała, że kto porusza się prywatnym 

samochodem nie rozumie skali problemu oraz wczytując się w ustawę o transporcie 

zbiorowym wynika, że nakładane są duże obowiązki względem organizatorów, którym są 

Starostwo, Urząd Marszałkowski.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że temat zostanie podjęty, zwróciła 

uwagę, że nie będzie to łatwy temat. Działania zostaną podjęte, będziemy apelować w tej 

sprawie.  

Radna Zofia Kęcel dodała, że nie ma ujednoliconych informacji na dworcu PKS  

w Koszalinie, dla osób niezmotoryzowanych jest to wielki problem i przyłącza się do 

wypowiedzi radnej Bożeny Aksiutin.  

 

Ad. 11. Zakończenie obrad.  

Pan Marek Golas Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

 

Protokołowała: Barbara Mirosławska 

Protokół sporządziła: Ewelina Szymańska  


